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Protokół Nr 5.2023 
z posiedzenia Komisji skarg, wniosków i petycji 
odbytego w dniu 17 marca 2023 r. godz. 13.00

W posiedzeniu Komisji skarg, wniosków i petycji uczestniczyło 2 członków komisji na ogólną liczbę 
3 według załączonej listy obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. Ponadto 
w posiedzeniu udział wzięły osoby zaproszone zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszego protokołu.

Brak pana W. Majchera - nieobecność nieusprawiedliwiona.

Ad.l. Otwarcie posiedzenia.
Posiedzenie otworzyła pani Alicja Frejlich Przewodnicząca komisji, która na wstępie powitała wszystkich 
członków komisji, jak również osoby zaproszone.

Poprosiła radnych o zalogowanie się do systemu.

Nastąpiło sprawdzenie obecności, poprzez zalogowanie się do systemu, gdzie udział wzięło 2 członków 
komisji na ogólną liczbę 3.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
Pani Przewodnicząca obrad poinformowała, iż protokół z poprzedniego posiedzenia został wyłożony do 
wglądu przed obradami, w związku z powyższym zapytała, czy są uwagi do jego treści.

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego pani Przewodnicząca zapytała, kto jest za przyjęciem protokołu 
z poprzedniego posiedzenia bez odczytywania.

Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.

W głosowaniu udział wzięło 2 członków komisji na ogólną liczbę 3.

„Za" - 2 głosy (Aneta Bławat, Alicja Frejlich), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 0 głosów.
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia.

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad.
Pani Przewodnicząca poinformowała, iż każdy z członków komisji otrzymał proponowany porządek 
obrad oraz materiały. Następnie odczytała porządek obrad:

Proponowany porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Wniosek dot. Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo - Wychowawczych w Opatowie:

a) zapoznanie się z treściq dokumentacji przedłożonej przez dyrektora Centrum Obsługi Placówek 
Opiekuńczo - Wychowawczych w Opatowie,

b) zapoznanie się z przedłożoną opinią prawną,
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c) sformułowanie rekomendacji dla rady.
5. Sprawy organizacyjne.
6. Zamknięcie posiedzenia.

Pani Przewodnicząca zapytała członków komisji, czy ktoś zgłasza jakieś uwagi do przedstawionego 
porządku obrad.

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego Pani Przewodnicząca zapytała, kto jest za przyjęciem porządku obrad 
w zaproponowanej i odczytanej treści.

Porządek posiedzenia w głosowaniu jawnym został przyjęty.

W głosowaniu udział wzięło 2 członków komisji na ogóiną liczbę 3.
„Za" - 2 głosy (Aneta Bławat, Alicja Frejlich), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 0 głosów.

Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia.

Ad. 4. Wniosek dot. Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo - Wychowawczych w Opatowie:
a) zapoznanie się z treścią dokumentacji przedłożonej przez dyrektora Centrum Obsługi Placówek 

Opiekuńczo - Wychowawczych w Opatowie.
Pani Przewodnicząca poinformowała, iż dyrektor Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo - 
Wychowawczych w Opatowie przedłożył na piśmie odpowiedzi otrzymane od sądów dot. zapytań 
zgłoszenia małoletnich podopiecznych celem realizacji art. 100 ust. 4a ustawy z dnia 9 czerwca 
2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej.
Przedmiotowe odpowiedzi stanowią załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

O zabranie głosu poprosiła pani Anna Piątkowska - obsługa prawna starostwa, która przypomniała, 
iż dyrektor Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo - Wychowawczych w Opatowie zwrócił się do 
sądów z zapytaniem, o te dzieci, których dokumentacji nie udało znaleźć się w palcówce. 
Otrzymane odpowiedzi wskazują, iż dzieci, o które pytał dyrektor nie zostały zgłoszone w trybie 
art. 100 ust. 4a i w stosunku do tych podopiecznych nie dopełniono tego obowiązku.

O zabranie głosu poprosił pan Marek Borkowski - dyrektor Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo 
- Wychowawczych w Opatowie, który poinformował, iż obecnie czekają na opinie z Ośrodków 
Pomocy Społecznej w temacie rodzin tych dzieci, gdyż dopiero wtedy mogą występować do sądów 
i ten obowiązek będzie wówczas spełniony wobec wszystkich dzieci z placówek.

Członkowie komisji odbyli dyskusję w przedmiotowym temacie, ustalili % wskaźnik niedopełnienia 
obowiązku zgłoszenia dzieci do właściwych sądów w stosunku do wszystkich podopiecznych 
placówek opiekuńczo - wychowawczych.

b) zapoznanie się z przedłożoną opinią prawną.
Pani Przewodnicząca przedłożyła opinie prawną, o którą wnosiła komisja na ostatnim posiedzeniu 
dot. umowy pomiędzy placówką, a panem Markiem Borkowskim w przedmiocie rozliczania źródła 
ciepła.
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Przedmiotowa opinia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Komisja ustaliła, iż:
■ dyrektor opłaca czynsz mieszkania na podstawie umowy najmu zawartej z gminą 

Baćkowice, która jest właścicielem nieruchomości,
- dyrektor opłaca media, posiadając oddzielny licznik oraz własna umowę zawartą z PGE,
- dyrektor opłaca faktury za ogrzewanie zgodnie z umową zawarta z placówką. Dyrektor 

przedstawił dowód w postaci wydruku kontrahenta wraz z oświadczeniem, iż wydruk ten 
stanowi wszystkie zobowiązania dotyczące regulowania płatności za dostarczanie ciepła. 
Wydruk wraz z oświadczeniem stanowią kolejno załącznik nr 7 i 8.

O zabranie głosu poprosiła pani Aneta Bławat, która odnosząc się do zawartej umowy 
pomiędzy dyrektorem, a placówką uważa ją za wadliwą i posiada uchybienia. Wskazała, iż 
jej zdaniem brak jest substytucji Zarządu Powiatu, aby te osoby, które nawiązały umowę 
mogły ją podpisać. Radna podkreśliła, iż na pewno powróci jeszcze do tego podczas 
planowanej kontroli w Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo - Wychowawczych 
w Opatowie. Ponadto radna wskazała, iż w treści otrzymanego zarządzenia nr 49/2022 
dyrektora wynika, że dot. ono zastępstwa podczas nieobecności, a nie upoważnienia do 
działania w ramach substytucji.

O zabranie głosu poprosiła pani mecenas Anna Piątkowska, która nie zgodziła się z uwaga 
radnej, gdyż uważa, że Zarząd Powiatu nie może nadać takiego uprawnienia i to dyrektor 
posiada umocowanie w trybie art. 53 ustawy o finansach publicznych i nie musi mieć 
osobnego upoważnienia do podejmowania takich czynności.

Pani Przewodnicząca przeszła do dalszej realizacji porządku obrad.

c) sformułowanie rekomendacji dla rady
Po zapoznaniu się oraz analizą całości zgromadzonej dokumentacji pani Przewodnicząca zgłosiła 
wniosek formalny o uznanie w części wniosku za zasadny.

Wobec braku pytań pani Przewodnicząca przeszła do głosowania nad zgłoszonym przez nią 
wnioskiem formalnym.

Rekomendacja komisji w formie projektu uchwały w sprawie rozpoznania wniosku mieszkańca 
o kontrolę działań Dyrektora Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych została 
przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie.
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

W głosowaniu udział wzięło 2 członków komisji na ogólną liczbę 3.
„Za" - 2 głosy (Aneta Bławat, Alicja Frejlich), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 0 głosów. 
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Komisja postawiła również wystosować pismo do Zarządu Powiatu w Opatowie informujące 
o naruszeniu w zakresie realizacji art. 100 ust. 4a ustawy dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny 
i systemie pieczy zastępczej przez dyrektora pana Marka Borkowskiego.
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Komisja ustaliła, że zgodnie z planem kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Opatowie na 2023 r. 
stanowiącym załącznik do uchwały Nr LXXIV.6.2023 Rady Powiatu w Opatowie z dnia 27 stycznia 2023 r. 
w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2023 r. przewidziano kontrolę 
problemową w planowanym terminie II - IV kwartał w Centrum Placówek Opiekuńczo - Wychowawczych 
w Opatowie, Zakres kontroli ma obejmować realizację planu finansowego za rok 2022, celowość 
dokonanych wydatków w 2022 r., analizę funkcjonowania jednostki, zgodność z prawem pełnomocnictw 
do podpisywania umów, zgodność z prawem realizowanych postępowań z zakresu zamówień 
publicznych, prawidłowość sprawowanej opieki nad dziećmi w poszczególnych placówkach opiekuńczo- 
wychowawczych, oraz ich warunki bytowe, aktualizację informacji zamieszczanych w Biuletynie 
Informacji Publicznej. Powyższy zakres obejmować zatem będzie częściowo zakres kontroli, który 
obejmuje wniosek będący przedmiotem niniejszej uchwały tj. kwestie związane z wydatkami na 
szkolenia i na infrastrukturę wokół placówki w Nieskurzowie Nowym, meble (w ramach kontroli 
celowości wydatków, zgodności z prawem realizowanych postępowań z zakresu zamówień publicznych), 
publikacją protokołów kontroli zewnętrznych na BIP (kontrola aktualizacji informacji zamieszczanych 
w Biuletynie Informacji Publicznej).

Ad. 5. Sprawy organizacyjne.
a) rozpoznanie petycji mieszkańca z dnia 12.01.2023 w sprawie powołania pani Bożeny Kornackiej na 

Starostę.

Komisja zapoznała się z treścią petycji mieszkańca z dnia 12.01.2023 w sprawie odwołania starosty 
opatowskiego oraz powołania na starostę panią Bożenę Kornacką.

Petycja stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca zgłosiła wniosek formalny o uznanie petycji za bezprzedmiotową.
Wobec braku pytań pani Przewodnicząca przeszła do głosowania nad zgłoszonym przez nią 

wnioskiem formalnym.

Rekomendacja komisji w formie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie 
odwołania Starosty Opatowskiego i uznania ją za bezprzedmiotową została przyjęta w głosowaniu 
jawnym jednogłośnie.
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

W głosowaniu udział wzięło 2 członków komisji na ogólną liczbę 3.
„Za" - 2 głosy (Aneta Bławat, Alicja Frejlich), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 0 głosów.

Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

b) omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Opatowie w sprawie pozostawienia 
petycji w sprawie organizacji transportu zbiorowego na trasie Zawichost - Ożarów bez rozpatrzenia. 
Pani Przewodnicząca odczytała proponowany projekt uchwały, następnie poprosiła o zabranie głosu 
przez panią mecenas Annę Piątkowską, która poinformowała iż petycja została wniesiona przez grupę 
podmiotów (społeczność wsi Czyżów Szlachecki i Plebański oraz mieszkańców wsi i terenu Miasta 
i Gminy Zawichost, a także sołectwa Suchodółka), jednakże w petycji nie wskazano osoby 
reprezentującej podmiot wnoszący petycję, jak również nie wskazano miejsca zamieszkania albo 
siedziby podmiotu wnoszącego petycję oraz adresu do korespondencji. Ponadto wskazała, iż petycja 
nie została podpisana przez osobę reprezentującą podmiot wnoszący petycję.
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Pani Przewodnicząca zapytała, czy ma ktoś pytania bądź uwagi.

Wobec braku głosów pani Przewodnicząca A. Frejlich poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie pozostawienia petycji w sprawie organizacji transportu zbiorowego na trasie Zawichost - 
Ożarów bez rozpatrzenia, pytając kto jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem.

Powyższy projekt uchwały w głosowaniu jawnym został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik 
nr 14 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 2 członków komisji na ogólną liczbę 3.
„Za" - 2 głosy (Alicja Frejlich, A. Bławat), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 0 głosów.
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś ma jakieś sprawy w tym punkcie.

Wobec braku pytań i głosów pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do realizacji ostatniego 
punktu posiedzenia.

Ad. 6. Zamknięcie posiedzenia.
Pani Przewodnicząca podziękowała zebranym osobom za przybycie i zamknęła posiedzenie komisji.

Na tym posiedzenie zakończono (godz. 14:35).

Protokołowała:
Sylwia Zakrzewska Przewodniczqca

Komisji skarg, wniosków i petycji

Alicja Frejlich
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